
PROTOKÓŁ NR XLII /18               
z sesji Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 25 maja 2018 roku o godz. 9:00

w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Bojanowie

Otwarcia sesji o godz. 900 dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej w Bojanowie Pan
Jarosław Bartkowiak. Przewodniczący powitał Radnych, a w ich imieniu:
- Radnych Powiatowych,
- Burmistrza Bojanowa Pana Macieja Dubiela,
- Zastępcę Burmistrza Bojanowa Pana Krzysztofa Kurpisza,
- Skarbnika Gminy Panią Patrycję Kubiak,
- Radcę Prawnego Panią Teresę Andrzejewską,
- Kierowników Referatów Urzędu Miejskiego w Bojanowie i jednostek organizacyjnych,
- Dyrektorów szkół i przedszkoli,
- Kierownika Rewiru Dzielnicowych w Bojanowie i sołtysów.

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu.

Po  przywitaniu  wszystkich  przybyłych  na  XLII  Sesję  Rady  Miejskiej  w  Bojanowie,
Przewodniczący Rady stwierdził, że na ustawowy 15 osobowy skład Rady w sesji uczestniczy
11 radnych, co stanowi quorum, więc jest ona władna obradować i podejmować prawomocne
uchwały.
 
Następnie  Przewodniczący Rady zapytał,  czy  Panie/Panowie  radni  zgłaszają  wątpliwości  
i uwagi co do trybu i sposobu zwołania dzisiejszej sesji?
Na powyższe pytanie, żaden z Państwa radnych nie zgłosił zastrzeżeń.

Do pkt. 2.   Przedstawienie porządku obrad XLII Sesji Rady Miejskiej.  

Pan  Jarosław  Bartkowiak  poinformował,  że  porządek  dzisiejszej  sesji  Państwo  radni
otrzymali wraz z zaproszeniami na sesję. Następnie Pan Przewodniczący Rady zapytał, czy
do przedstawionego porządku obrad są propozycje zmian? Zmian nie wniesiono; w związku 
z powyższym porządek XLII sesji przedstawia się następująco:

1. Otwarcie Sesji Rady Miejskiej oraz stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Przedstawienie porządku obrad XLII sesji Rady Miejskiej.
3. Przyjęcie protokołu Nr XLI/18 z sesji, która odbyła się w dniu 20 kwietnia 2018 roku.
4. Zapytania radnych.
5.  Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej  o  działaniach podejmowanych w okresie
międzysesyjnym.
6.  Informacja  Burmistrza  Bojanowa  o  pracy  w  okresie  międzysesyjnym  i  o  wydanych
zarządzeniach.
7. Rozpatrzenie  i  zatwierdzenie  sprawozdania  finansowego  wraz  ze  sprawozdaniem  
z wykonania budżetu gminy za 2017 rok- podjęcie uchwały.
8. Udzielenie absolutorium Burmistrzowi Bojanowa za 2017 rok- podjęcie uchwały.
9. Podjęcie uchwał w sprawie:
a) ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia  
i mieszkaniach chronionych, udzielających schronienia osobom tego pozbawionym, w tym
osobom bezdomnym z terenu Gminy Bojanowo,
b)  podjęcia  inicjatywy  pn.  „Budżet  Obywatelski”  w  celu  przeprowadzenia  konsultacji
społecznych z mieszkańcami Gminy Bojanowo,
c) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Bojanowo na lata 2018-2021,
d) zmiany uchwały budżetowej na 2018 rok.
10. Odpowiedzi na zapytania radnych.
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11. Wolne głosy i wnioski.
12. Zakończenie.

Do pkt. 3.   Przyjęcie protokołu Nr XLI/18 z sesji, która odbyła się w dniu 20 kwietnia 2018   
roku.

W związku z tym, iż do protokołu z sesji, która odbyła się w dniu 20 kwietnia 2018 roku nie
wniesiono  żadnych uwag pisemnych i  ustnych,  Przewodniczący  Rady zaproponował,  aby
powyższy protokół przyjąć bez odczytywania.
Za  propozycją  Pana  Jarosława  Bartkowiaka  głosowali  wszyscy  obecni  na  sesji  Radni-11
głosów „za”. W związku z powyższym protokół nr XLI/18 z sesji, która odbyła się w dniu 20
kwietnia 2018 roku przyjęto pozytywnie bez odczytywania.

Do pkt. 4.   Zapytania radnych.     

Pytań  nie  było,  w  związku  z  powyższym  Przewodniczący  Rady  przeszedł  do  kolejnego
punktu porządku obrad.

Do pkt. 5.    Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych    
w okresie międzysesyjnym.     

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  w  Bojanowie  poinformował  zebranych  o  działaniach
podejmowanych w okresie międzysesyjnym. Pytań nie było. Informacja stanowi  załącznik  
nr 2 do niniejszego protokołu.

Do  pkt.  6.    Informacja  Burmistrza  Bojanowa  o  pracy  w  okresie  międzysesyjnym  i  o  
wydanych zarządzeniach.     

Pan  Maciej  Dubiel  zapoznał  uczestników  sesji  z  reprezentacją  Gminy  w  okresie
międzysesyjnym. Pisemna informacja stanowi załącznik nr 3 do protokołu.
W związku z brakiem pytań ze strony Państwa radnych do przedstawionej reprezentacji,  
Burmistrz  Bojanowa  poinformował  zebranych  o  wydanych  zarządzeniach.  Informacja
stanowi załącznik nr 4 do protokołu. Pytań nie było.
Po  przedstawieniu  powyższych  informacji,  Pan  Burmistrz  przedstawił  sprawozdanie  
z  realizacji  Programu współpracy Gminy Bojanowo z organizacjami  pozarządowymi oraz
innymi  podmiotami  działającymi  w  sferze  pożytku  publicznego  za  rok  2017.  Pisemna
informacja stanowi  załącznik nr 5 do protokołu. Do przedstawionego sprawozdania pytań
również nie było. 

Do pkt. 7.   Rozpatrzenie i zatwierdzenie sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem  
z wykonania budżetu gminy za 2017 rok- podjęcie uchwały.

W pierwszej  kolejności  Przewodniczący Rady zwrócił  się  do  Pana Burmistrza  z  prośbą  
o zabranie głosu.  
Na wstępie  Pan Maciej  Dubiel  poinformował,  że  realizacja  budżetu  gminy w 2017 roku
przedstawiała się następująco:

• dochody ogółem: plan 34.995.007,89 zł
                             wykonanie 35.494.959,38 zł, co stanowi 101,4%.

• wydatki majątkowe:
- Przebudowa drogi w Giżynie- środki wydatkowane w 2017 roku to 125.322,97 zł, okres
realizacji 2016-2017,
- Rodzinne miejsca rekreacji- place zabaw Golina Wielka, Wydartowo Pierwsze, Zaborowice.
Środki wydatkowane w 2017 roku wynoszą 37.791,42 zł, okres realizacji 2017 r.
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-  Budowa  drogi  Wydartowo  Pierwsze-  Sowiny.  Środki  wydatkowane  w  2017  roku  to
266.962,42 zł. Inwestycję realizowała firma PTSH Pra-Mas Sp. zo.o. z Leszna.
- Budowa ścieżki rowerowej w Gołaszynie. W 2017 roku środki wydatkowano na przejście
pieszo- rowerowe przez łącznicę drogi ekspresowej S5 w Gołaszynie za kwotę 47.677,57 zł.
Inwestycję realizowała również firma PTSH Pra-Mas Sp. zo.o. z Leszna.
- Budowa drogi Golinka wraz z utwardzeniem placu- dokumentacja.
Środki  wydatkowane  w  2017  roku  wynoszą  15.000  zł.  Następnie  Pan  Burmistrz
poinformował, że w bieżącym budżecie z wolnych środków przeznaczono kwotę 300.000 zł
na realizację powyższego zadania.
- Budowa drogi śladowej Golinka- Wydartowo Pierwsze- dokumentacja.
Środki  wydatkowane  w  2017  roku  wynoszą  5.000  zł.  Nadal  czekamy  na  postanowienie
Regionalnego Dyrektora Ochrony Środowiska z Poznania.
- Montaż hybrydowego (słoneczno-wiatrowego) oświetlenia ulicznego z energooszczędnymi
źródłami światła LED. Na zadanie wydano kwotę 160.660,80 zł.
-  Budowa lamp na terenie  gminy Bojanowo. Środki wydatkowane w 2017 roku wynoszą
30.000 zł.
-  Modernizacja  ogrzewania  w  remizie  OSP w Bojanowie.  Był  tradycyjny  piec  węglowy,
został zamontowany piec gazowy. Środki wydatkowane wynoszą 24.998,91 zł.
- Zakup klimatyzacji w Szkole Podstawowej w Bojanowie za kwotę 8.216,40 zł.
-  Zakup  pieca  kuchennego-  Przedszkole  im.  Misia  Uszatka  w  Bojanowie.  Środki
wydatkowane wynoszą 8.756,37 zł.
- Budowa placu zabaw- Przedszkole im. Misia Uszatka w Bojanowie. Środki wydatkowane
wynoszą 29.880 zł.
- Dotacja celowa na przydomową oczyszczalnię i wymianę pieców w wysokości 12.923,84 zł.
- Budowa drogi ul. Tylna- dokumentacja. Środki wydatkowane w 2017 roku wynoszą 5.000
zł. Pan Burmistrz poinformował, że niniejsza droga jest już prawie na ukończeniu i na dzień 
30 maja o godz. 10:00 został wyznaczony termin odbioru inwestycji.
-  Budowa kanalizacji  sanitarnej w miejscowości  Giżyn-Cegielnia  za kwotę 514.534,02 zł.
Inwestycję  realizowała  firma  Eko-Kan-Gaz  z  Ostrowa  Wielkopolskiego.  Zgodnie  
z porozumieniem zawartym w 2014 roku z Gminą Góra, byliśmy zobowiązani wybudować
kanalizację sanitarną. Zarówno Gmina Bojanowo jak i Gmina Góra inwestycję zakończyła.
- Dotacja celowa dla Zakładu Wodociągów i Kanalizacji w Bojanowie na budowę kanalizacji
sanitarnej i wodociągowej w miejscowości Bojanowo w wysokości 117.486,97 zł.  
- Budowa oświetlenia w Parku im. Kosynierów w kwocie 67.563,65 zł.
- Budowa placów zabaw w ramach Programów Rozwoju Obszarów Wiejskich 2014-2020.
Środki  wydatkowane  w  2017  roku  wynoszą  129.436,43  zł  na  budowę  placów  zabaw  
w Bojanowie ul. Ogrodowa, Tarchalin, Trzebosz i Golina Wielka.
- Budowa monitoringu miejskiego w Bojanowie za kwotę 39.929 zł.
-  Budowa  świetlicy  w  Sułowie  Małym-  dokumentacja.  Środki  wydatkowane  wynoszą
8.868,04 zł. Wniosek pozytywnie przeszedł weryfikację w WLGD „Kraina Lasów i Jezior”,
czekamy na decyzję z Urzędu Marszałkowskiego na dofinansowanie inwestycji.
-  Budowa świetlicy w Pakówce-  dokumentacja.  Środki  wydatkowane wynoszą  22.000 zł.
Następnie Pan Maciej Dubiel dodał, że wniosek do Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich 
o dofinansowanie inwestycji został złożony. Posiadamy już pozwolenie na budowę.
- Budowa oświetlenia w Pakówce. Środki wydatkowane wynoszą 10.000 zł.
- Modernizacja wewnętrznej płyty rynku w Bojanowie- kwota 300.000 zł.
- „Kulturalna stajenka”- adaptacja pomieszczeń. Kwota wydatkowana to 867,15 zł.
- Zakup altany ogrodowej w Tarchalinie za kwotę 4.560 zł.
- Zakup urządzeń na plac zabaw- Pakówka. Środki wydatkowane wynoszą 8.099,99 zł.
-  Modernizacja  boiska  piłkarskiego  w  Tarchalinie-  dokumentacja.  Środki  wydatkowane
wynoszą 60.000 zł.
-  Dokonano  wykupu  gruntów  za  przejęte  ogródki  działkowe  w  Bojanowie  przy  
ul. Kolejowej na łączną kwotę 103.996 zł. Grunty, jakie gmina pozyskała to 2,2912 ha.
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- Udzielono pomoc finansową dla Powiatu Rawickiego w formie dotacji celowej w łącznej
kwocie  31.024  zł  na  dofinansowanie  zakupu  sprzętu  medycznego.  Został  zakupiony
profesjonalny  aparat  do  badań  ultrasonograficznych  dla  Oddziału  Ginekologiczno-
Położniczego Szpitala Powiatowego w Rawiczu. Do wsparcia przyłączyła się również Gmina
Rawicz.
-  Zrealizowano  II  edycję  Budżetu  Obywatelskiego.  W  2016  roku  przeprowadzono
głosowanie,  w  którym  wzięło  udział  40,4%  uprawnionych  do  głosowania  mieszkańców.
Oddano 2.834 głosy na 17 projektów. Zadania, które wygrały w głosowaniu to:
* Fitness park w Golinie Wielkiej, który zdobył 913 głosów i został zrealizowany na łączną
kwotę 33.532 zł.
*  Modernizacja  chodnika,  wymiana  zużytych  płyt  chodnikowych  na  kostkę  brukową  
w  Gołaszynie.  Zadanie  to  zdobyło  456  głosów  i  zostało  zrealizowane  na  łączną  kwotę
229.068,47 zł.
*  Plac  zabaw  dla  dzieci  oraz  urządzeń  do  aktywności  fizycznej-  Czechnów.  Zadanie  to
zdobyło 429 głosów i zostało zrealizowane na łączną kwotę 17.240 zł.
Następnie  Pan  Maciej  Dubiel  dodał,  że  powyższa  wioska  w  2018  roku  zyska  również
„Piramidę linową Hyperion”- zadanie zostało zgłoszone i wygrało kolejną edycję Budżetu
Obywatelskiego. Zakończone jest również zadanie z kolejnej edycji Budżetu Obywatelskiego:
„Miejsce  rekreacji  w  Trzeboszu”  i  „Plac  zabaw  Stacyjkowo”.  Otwarcie  „Stacyjkowa”
planowane jest 30 maja o godz. 13:00.  
W dalszej kolejności Pan Burmistrz przedstawił pozostałe zadania zrealizowane w 2017 roku.
Należą do nich:
-  Wymiana  posadzki  w  sali  gimnastycznej  w  Szkole  Podstawowej  w  Bojanowie  na  ul.
Lipowej. Wydatkowano kwotę 36.436,46 zł.
- Remont toalet w Szkole Podstawowej w Bojanowie- ul.  Drzymały. Środki wydatkowane
wynoszą 78.178,09 zł.
- Ukwiecenie miasta za kwotę 19.754,06 zł.
- Dni Bojanowa 2017. Środki wydatkowane wynoszą 102.082 zł.
- Turniej Sołectw 2017. Inicjatorem niniejszej imprezy był sołtys wsi Golinki- Pan Ryszard
Serwatka,  który  niniejsze  zadanie  zaproponował  w  ramach  Budżetu  Obywatelskiego
zrealizowanego  w  2016  roku.  Impreza  cieszy  się  aktualnie  dużym  zainteresowaniem  
i planowana jest teraz w naszym budżecie. Kolejna edycja Turnieju Sołectw odbędzie się  
w Zaborowicach.
- I Bojanowski Duathlon. Kolejna edycja planowana jest na 15-16 wrzesień br.
- XXXIII Bieg Zwycięstwa.
- II Piknik Militarny.
- Jarmark Bożonarodzeniowy.
-  Koncerty  m.in.  Czesław Śpiewa,  Szymon Wydra,  V Konkurs  Żywej  Piosenki,  Koncert
Kolęd, Koncert Noworoczny.
- liczne spotkania autorskie, wystawy, teatrzyki, Narodowe Czytanie i wiele innych spotkań
kulturalnych.
- zakup samochodu dla Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej.

Następnie Pan Burmistrz oddał głos Pani Patrycji Kubiak.
Pani  Skarbnik  poinformowała,  że  dochody  2017  roku  zostały  zrealizowane  w  kwocie
35.494.959,38  zł  tj.  101,4% w stosunku  do planu.  Na  takie  wykonanie  dochodów miały
wpływ:
I. dochody bieżące w wysokości 35.060.463,99 zł, na które składają się:

- dochody z tytułu udziału we wpływach z podatku dochodowego od osób fizycznych,
- dochody z tytułu udziału we wpływach z podatku dochodowego od osób prawnych,
-  podatki  i  opłaty  (w  tym  z  podatku  od  nieruchomości,  podatku  rolnego,  podatku
leśnego oraz podatku od środków transportowych),
- subwencje (równoważąca, wyrównawcza, oświatowa),
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- dotacje i środki przeznaczone na cele bieżące.
II.  dochody  majątkowe w  wysokości  434.465,39  zł,  które  zostały  wykonane  ponad  plan
dochodów  majątkowych  o  17,6  punktów  procentowych.  W skład  niniejszych  dochodów
wchodzą dochody:

-  ze sprzedaży majątku
- z tytułu dotacji oraz środków przeznaczonych na inwestycje.

Wydatki zostały zrealizowane w wysokości 34.958.024,09 zł i jest to 96,3% w stosunku do
planu. Na wysokość powyższych wydatków składają się:
• wydatki bieżące w wysokości 32.434.873,58 zł
• wydatki majątkowe w wysokości 2.523.150,51 zł, które omówił Pan Burmistrz.
W  wydatkach  bieżących  zostały  wykonane  wydatki  na  obsługę  długu  w  wysokości
228.677,52  zł.  Na  kształt  budżetu  w  2017  roku  miały  znaczenie  również  przychody  i
rozchody. W 2017 roku na wysokość przychodów miały wpływ:
- zaciągnięte pożyczki i emisja obligacji w kwocie 1.066.900 zł.  
- wolne środki, które zostały wypracowane w 2016 roku w kwocie 973.968,70 zł.
W 2017 roku zostały spłacone pożyczki w wysokości 616.400 zł. Łącznie wynik budżetu na
koniec 2017 roku zamknął się nadwyżką w wysokości 536.935,29 zł.
W dalszej kolejności Pani Patrycja Kubiak przedstawiła realizację budżetu w 2017 roku i tak:
- wydatki bieżące na wynagrodzenia i składki od nich naliczane wynoszą 12.632.966,87 zł.
-  wydatki  związane  z  funkcjonowaniem  organów  jednostki  samorządu  terytorialnego
2.460.760,79 zł.
- wydatki inwestycyjne 1.847.181,68 zł.
- wydatki majątkowe w formie dotacji 675.968,83 zł.
Do  budżetu  wpłynęły  również  dochody  związane  z  realizacją  projektów  i  programów
unijnych w kwocie 305.894,14 zł. Wydatki bieżące na programy unijne wyniosły 163.152,24
zł.
Następnie Pani Skarbnik przedstawiła dochody, wykonanie oraz należności i zaległości za
2017 rok w podziale na działy klasyfikacji budżetowej. 
W 2017 roku zostały zaplanowane dochody w wysokości 34.995.007,89 zł. Dochody zostały
wykonane w wysokości 35.494.959,38 zł. Należności, jakie gmina na koniec roku posiada
wynoszą  3.267.424,90  zł.  Natomiast  zaległości  wynoszą  1.883.813,04  zł.  W  2017  roku
wystawiono 1.035 upomnień na łączną kwotę 597.710,90 zł, z czego wpłynęło 328.722,30 zł.
Pozostałe zaległości zostały skierowane do egzekucji. Wystawiono 489 tytuły wykonawcze na
łączną  kwotę  268.988,60  zł.  Ściągnięte  zaległości  przez  Urząd  Skarbowy  i  Komornika
Sądowego  wynoszą  116.221,82  zł.  Na  dzień  31  grudnia  2017  roku  gmina  posiadała
zahipotekowanych należności podatkowych w kwocie 562.308,19 zł.
Podsumowując Pani Skarbnik dodała, że największy wpływ na dochody gminy mają:
- subwencje,
- dotacje i środki przeznaczone na cele bieżące,
- dochody z tytułu udziału we wpływach z podatku dochodowego od osób fizycznych,
- dochody z podatku od nieruchomości i podatku rolnego,
- pozostałe opłaty (między innymi: najem, dzierżawa, opłata skarbowa, odsetki do zaległości,
zajęcie pasa, zezwolenie na sprzedaż alkoholu, koszty upomnień, odsetki bankowe i inne).
Następnie Pani Patrycja Kubiak przedstawiła wydatki i zobowiązania za rok 2017 w dziale
poszczególnych działach klasyfikacji budżetowej.
Łącznie wydatki w 2017 roku wykonano w wysokości 34.958.024,09 zł.  Zobowiązania na
koniec  roku,  jakie  gmina  posiada  wynoszą  930.462,63  zł.  Na  tę  kwotę  składają  się
zobowiązania  z  tytułu  dodatkowego  wynagrodzenia  rocznego  oraz  faktury  za  grudzień
otrzymane i opłacone w miesiącu styczniu.
Następnie Pani Skarbnik poinformowała, że najwięcej środków wydatkujemy na:
- oświatę i wychowanie,
- rodzinę,
- pomoc społeczną,
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- administrację publiczną,
- kulturę i ochronę dziedzictwa narodowego,
- gospodarkę komunalną i ochronę środowiska.
Ostatnią kwestię, jaką poruszyła Pani Patrycja Kubiak dotyczyła kształtowania się wyniku
budżetu i długu w latach 2015-2029. Informacja przedstawiona jest do 2029 roku, gdyż tak
rozpisana jest Wieloletnia Prognoza Finansowa i spłata zaciągniętych zobowiązań. W 2018
roku kwota długu jest większa w porównaniu do roku 2015, 2016, 2017. Związane jest to  
z tym, że została zaplanowana emisja obligacji- w dalszych latach jest ich spłata.  

Ponadto przedstawiono:
- sprawozdania finansowe,
- informację o stanie mienia komunalnego, 
-  Uchwałę  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w  Poznaniu-  Uchwała  Nr  SO-
0954/54/12/Ln/2018  z  dnia  25  kwietnia  2018  roku  w  sprawie  wyrażenia  opinii  
o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Bojanowo za 2017 rok wraz z informacją 
o stanie  mienia  Gminy Bojanowo za  rok 2017-  kserokopia  stanowi  załącznik nr 6  do
niniejszego protokołu.

Pan Przewodniczący Rady otwarł dyskusję na temat przedstawionych sprawozdań. 
Jako pierwszy głos zabrał Pan Edward Gurdak, który na wstępie poinformował, że w roku
poprzednim również brał udział w sesji absolutoryjnej. Zapisał sobie wówczas, że dług gminy
wynosi 7 mln. 800 tys. zł. Pytanie- jaki dług jest na koniec 2017 roku i jaki procent inwestycji
w stosunku do budżetu jest realizowany?
Odpowiadając  Pani  Skarbnik  wyjaśniła,  że  na  koniec  2016  roku  dług  gminy  wynosił
7.806.000 zł. W 2017 roku po zaciągniętych zobowiązaniach i spłaconych pożyczkach, dług
gminy kształtuje się na poziomie 8.343.534,18 zł.  Odnosząc się do drugiej części pytania,
Pani Kubiak poinformowała, że w zeszłym roku inwestycje zostały zrealizowane za kwotę 2,5
mln zł i jest to duża kwota, jeżeli chodzi o budżet i dług. Głównie na zadania inwestycyjne, w
tym  m.in.  na  kanalizację  korzystamy  z  pożyczek  z  Wojewódzkiego  Funduszu  Ochrony
Środowiska  
i Gospodarki Wodnej w Poznaniu, które są umarzalne do 40%. Wysokość ich oprocentowania
kształtuje  się  na  wysokości   ok.  2%.  Pozostałe  zadania  inwestycyjne,  jeżeli  istnieje  taka
możliwość, korzystamy z dofinansowania środków unijnych. Został podany przykład placów
zabaw,  które  były  zrealizowane  z  Programu  Rozwoju  Obszarów  Wiejskich.  Realizujemy
również wydatki inwestycyjne w formie dotacji dla powiatu rawickiego w stosunku 50/50.
Następnie Pani Skarbnik dodała, że w zeszłym roku została podjęta uchwała o emisji obligacji
na  kwotę  500.000  zł,  z  czego  kwota  300.000  zł  została  przeznaczona  na  modernizację
wewnętrznej płyty rynku, a kwota 200.000 zł na budowę chodnika w Gołaszynie.

Następnie głos zabrał Pan Zygmunt Maćkowiak, który zwrócił  się z zapytaniem odnośnie
dofinansowania inwestycji z funduszy unijnych, z Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich.
Pytanie- jaki był udział gminy i ile wynosiło dofinansowanie?
Ustosunkowując się do zapytania, Pani Skarbnik wyjaśniła, że dofinansowanie ze środków
unijnych z PROW wynosi 63%. Wysokość dofinansowania z zewnątrz w 2017 roku wynosiła
prawie 130.000 zł.

W dalszej kolejności Pan Leszek Janowicz zwrócił się z zapytaniem na jakie zadania zostały
wyemitowane obligacje w 2017 roku?
Odpowiadając Pani Patrycja Kubiak wyjaśniła, że zostały wyemitowane obligacje na kwotę
500.000  zł.  Zostało  zrealizowane  zadanie  pn.  „Budowa  chodnika  w  Gołaszynie”  oraz
„Modernizacja wewnętrznej płyty rynku”. Ostatnie zadanie ma być zrealizowane do końca
czerwca 2018 roku.  
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Kolejne  pytanie  zadał  Pan  Marek  Kotlarczyk.  Radny  zwrócił  się  z  zapytaniem  na  jakie
zadania gmina przeznaczyła wolne środki w 2017 roku?
Ustosunkowując się  do zapytania,  Pani  Kubiak odpowiedziała,  że znaczna część środków
została  przeznaczona  na  oświatę,  tj.  modernizację  parkietu  w  Szkole  Podstawowej  
w Bojanowie, modernizację łazienek dla dziewczynek. Ponadto środki zostały przeznaczone
na: dokumentację projektową ul. Tylnej, oświetlenie w gminie Bojanowo w kwocie 25.000 zł,
zwiększenie  płac  w Trzeboszu (w związku z  trzema wnioskami  na  odprawę emerytalną),
doposażenie przedszkola w Bojanowie,  zakup w formie leasingu samochodu dla ZGKiM  
w Gołaszynie, prace projektowe na termomodernizację urzędu i rozkruszanie kamieni, gruzu 
w Kawczu.

Następnie głos zabrał Pan Maciej Jagodziński.  Radny nawiązał do informacji  przekazanej
przez Pana Burmistrza: w 2017 roku przeznaczono 60.000 zł na dokumentację modernizacji
boiska piłkarskiego w Tarchalinie. Pytanie- jak niniejsza sprawa wygląda dzisiaj?
Na powyższe Pani Joanna Nowacka- Kierownik Referatu Inwestycji i Rozwoju wyjaśniła, że
dokumentacja  na  modernizację  boiska  piłkarskiego  w  Tarchalinie  jest  zrobiona.  Koszt
realizacji inwestycji jest duży i na dzień dzisiejszy nie zdecydowaliśmy się, żeby wykonać
powyższe boisko.
W  dalszej  kolejności  głos  zabrał  Pan  Maciej  Dubiel,  który  wyjaśnił,  że  dyskusja  była
podejmowana  na  komisjach.  Wycena  budowy  boiska  wyniosła  kwotę  ponad  3  mln.  zł.
Zgłaszali wówczas Państwo prośbę, żeby projektować boisko, zachowując wszystkie normy
bezpieczeństwa, włączając w projekt trybuny, toalety, szatnie. W związku z wysokim kosztem
budowy  boiska,  zaczęliśmy  szukać  alternatywnego  rozwiązania.  Dążymy  do  tego  i
uzyskaliśmy już decyzję Wojewody Wielkopolskiego o przyznaniu gruntu przy Orliku.  W
niniejszej  decyzji  wkradł  się  jednak  błąd  pisarski  i  wnioskujemy  o  jego  sprostowanie.
Przekazywana była Państwu informacja, że głównym zamiarem gminy jest budowa boiska
lekkoatletycznego,  nie  zapominając  o  naszych  piłkarzach  i  tradycjach  Towarzystwa
Sportowego „Ruch” Bojanowo. Uruchomiliśmy procedurę pozyskania gruntu, zlokalizowania
boiska przy Orliku, wykorzystując jego infrastrukturę i skupiając się na tym, żeby boisko
spełniało wymagania Polskiego Związku Piłki Nożnej i nie wykluczyło TS „Ruch” Bojanowo
z rozgrywek.  Koszty na dokumentację  musiały zostać poniesione,  gdyż nie  poznalibyśmy
wówczas  szczegółów  i  nie  moglibyśmy  rozmawiać  o  innych  koncepcjach.  Kwota  za
projektowanie  dokumentacji  jest  duża,  ale  wykonawca był  wybrany w trybie  porównania
ofert. Kwoty innych wykonawców były zdecydowanie wyższe, na co nie mamy wpływu.

Kolejne  pytanie  Pana  Macieja  Jagodzińskiego  dotyczyło  modernizacji  wewnętrznej  płyty
rynku. Była przedstawiona dokumentacja (trzy wersje) i czy za powyższą dokumentację też
zostały wydatkowane środki finansowe?
Odpowiadając Pani Joanna Nowacka wyjaśniła, że nie. Dokumentacja była robiona w ramach
przetargu.  Jest  podpisana  umowa  z  wykonawcą.  Wykonawca  projektował  w  trybie
„zaprojektuj- wybuduj”.
Na powyższe Pan Jagodziński dodał, że na początku były przedstawiane trzy wersje rynku.
Ustosunkowując się do przedmówcy, Pan Maciej Dubiel wyjaśnił, że były to koncepcje, a ich
koszt wyniósł ok. 10.000 zł. Nie był to projekt budowlany, tylko koncepcja. Rada decyduje,
Burmistrz wykonuje. Na każdym posiedzeniu komisji wszystkie kwestie są przedstawiane,
podejmowane są dyskusje. Na zakończenie Pan Dubiel dodał, że dopełnia wszelkich starań,
aby środki finansowe były racjonalnie wydatkowane.   

Następnie głos zabrał Pan Tomasz Woźniczka, który na wstępie poinformował, że zaległości
na koniec 2017 roku wyniosły 1.883.813,04 zł.  Wynikają one głównie z podatków i opłat
lokalnych oraz z funduszu alimentacyjnego. Ilość wysłanych upomnień wynosi przeszło jeden
tysiąc na łączną kwotę 597.710,90 zł, z czego wpłynęło 328.722,30 zł tj. 54,99%. Pytanie-
czy zaległości będą rosły i czy istnieje możliwość zniwelowania powyższej kwoty?
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Odpowiadając Pan Burmistrz wyjaśnił, że jest to stała grupa osób, która niechętnie podchodzi
do regulowania płatności na rzecz gminy. Jeżeli miałaby się zwiększyć ściągalność zaległości,
musiałyby się zmienić przepisy prawne, które dałyby dodatkowe narzędzia do zwiększenia
zasięgu  ściągalności.  Dzisiaj  podejmowane  są  wszelkie  czynności,  na  jakie  pozwalają
przepisy  prawne.  Wysyłane  są  upomnienia,  w  ramach  których  doliczane  są  koszty  tych
upomnień.   
Następnie  Pani  Patrycja  Kubiak  dodała,  że  w  ramach  powyższych  zaległości,  kwotę
626.920,67 zł stanowią zaległości z tytułu zaliczki alimentacyjnej, które rosną najszybciej.
Zaległości  podatkowe  utrzymują  się  mniej  więcej  na  tym  samym  poziomie.  Zgodnie  z
Zarządzeniem Burmistrza istnieje również możliwość odpracowania długu, za dużo jednak
chętnych się nie zgłasza.
Na powyższe Pan Burmistrz dodał, że w momencie gdy rozpoczynała się niniejsza kadencja,
wysokość zadłużenia mieszkańców zajmujących mieszkania komunalne, była zatrważająca.  
W  grudniu  2015  roku  została  podjęta  decyzja,  żeby  wprowadzić  usługę  umożliwiającą
mieszkańcom odpracowanie  zaległości  mieszkaniowych.  W pierwszym roku  z  powyższej
możliwości skorzystały 3-4 osoby. Gmina Rawicz również korzystała z podobnego programu 
i  na skalę  Rawicza  również  tych  osób było 3-4.  Osiągnęliśmy długofalowy sukces,  gdyż
aktualnie zaległości są na poziomie 70.000 zł, z czego zadłużenie jednej osoby wynosi 35.000
zł. Z początkiem kadencji zaległości kształtowały się na poziomie ponad 200.000 zł.
Następnie  Pani  Skarbnik  dodała,  że  kolejnym narzędziem jeżeli  chodzi  o  opłaty  z  tytułu
czynszu, najmu czy zaległości z tytułu odprowadzania opłat za wodę, ścieki- jest uchwała
podjęta  w  2010  roku  o  możliwości  rozłożenia  zaległości  niepodatkowych  na  raty.  
Z powyższego instrumentu korzysta więcej osób. Zaległość można rozłożyć maksymalnie na
24 raty. 

W dalszej kolejności głos zabrał Pan Zygmunt Maćkowiak, który zwrócił się z zapytaniem,
jakim gminom zostały  przekazane  środki  za  uczęszczanie  dzieci  do  przedszkoli  z  terenu
naszej gminy i ile wynosiła powyższa kwota?
Odpowiadając Pani Skarbnik wyjaśniła, że są to takie gminy, jak: Rawicz, Poniec, Leszno,
Miejska Górka. Łączna dotacja w 2017 roku wyniosła 20.500 zł. 

Więcej pytań nie było.

Następnie  przewodniczący obradom Pan Jarosław Bartkowiak poprosił  Przewodniczących
Komisji  Stałych  Rady  o  wyrażenie  wypracowanych  opinii  na  posiedzeniach  o  realizacji
budżetu za 2017 rok.

Jako pierwszy głos zabrał Przewodniczący Komisji Rewizyjnej- Pan Jan Moryson. W imieniu
Komisji Rewizyjnej, którą kieruje wyraził opinię pozytywną o realizacji budżetu za 2017 rok.
Następnie  Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  odczytał  treść  Uchwały  Nr  SO-
0955/1/12/Ln/2018 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu 
z dnia 25 kwietnia 2018 r. w sprawie wyrażenia opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej
Rady Miejskiej w Bojanowie w sprawie absolutorium dla Burmistrza Bojanowa z tytułu
wykonania budżetu gminy za 2017 r. 

Następnie  Zastępca  Przewodniczącego  Komisji  Budżetowej,  Rozwoju  Gospodarczego,
Rolnictwa i Ochrony Środowiska- Pan Marek Kotlarczyk również poinformował, że opinia
dotycząca realizacji budżetu za 2017 rok, wypracowana przez Komisję jest pozytywna.

Ostatni głos zabrał Zastępca Przewodniczącej Komisji Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej,
Zdrowia, Pomocy Społecznej i Bezpieczeństwa Publicznego- Pan Tomasz Woźniczka. Opinia
powyższej komisji w zakresie realizacji budżetu gminy za 2017 jest również pozytywna.
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W związku z powyższym, Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały Rady Miejskiej
w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem 
z wykonania budżetu gminy za 2017 rok.

Następnie  Pan  Jarosław  Bartkowiak  stwierdził,  iż  na  15-osobowy  skład  Rady  w  sesji
uczestniczy  11  radnych,  jest  ona  zatem  władna  obradować  i  podejmować  prawomocne
uchwały  (nieobecni  radni:  Klimasz  Dariusz,  Nadrowski  Piotr,  Świerzewska  Wiesława,
Wodecki Krzysztof).

Uchwałę  podjęto  10  głosami  „za”  przy  jednym głosie  „wstrzymującym się”  (pan  Maciej
Jagodziński), (nieobecni radni: Klimasz Dariusz, Nadrowski Piotr,  Świerzewska Wiesława,
Wodecki Krzysztof).
Uchwała Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 25 maja 2018 roku w sprawie rozpatrzenia  
i  zatwierdzenia  sprawozdania  finansowego wraz  ze  sprawozdaniem z  wykonania  budżetu
gminy za 2017 rok została podjęta bezwzględną większością głosów i stanowi załącznik nr 7
do protokołu.

Do pkt. 8.   Udzielenie absolutorium Burmistrzowi Bojanowa za 2017 rok- podjęcie uchwały.  

Zgodnie z art. 18a ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym Komisja
Rewizyjna  na  posiedzeniu  w  dniu  13  kwietnia  2018  roku  zapoznała  się  i  dokonała
szczegółowej oceny realizacji budżetu za 2017 rok, rozpatrując:
- sprawozdanie roczne z wykonania budżetu Gminy Bojanowo za 2017 rok,
- informację o stanie mienia komunalnego na dzień 31.12.2017 roku,
- bilans z wykonania budżetu Gminy Bojanowo na dzień 31.12.2017 roku,
- bilans jednostki budżetowej sporządzony na dzień 31.12.2017 rok.
Na  tej  podstawie  Komisja  Rewizyjna  wypracowała  wniosek  w  sprawie  udzielenia
absolutorium Burmistrzowi Bojanowa z wykonania budżetu gminy za rok 2017. Powyższy
wniosek został przesłany do Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu- Zespół w Lesznie
w dniu 18 kwietnia 2018 roku. Dnia 30 kwietnia 2018 roku wpłynęła do biura rady Uchwała
Składu  Orzekającego  Nr  SO-0955/1/12/Ln/2018  w  sprawie  wyrażenia  opinii  o  wniosku
Komisji  Rewizyjnej Rady Miejskiej  w Bojanowie w sprawie absolutorium dla Burmistrza
Bojanowa  
z tytułu wykonania budżetu gminy za 2017 r.- załącznik nr 8 do niniejszego protokołu.  

W związku z tym, że Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Pan Jan Moryson odczytał treść
Uchwały  Składu  Orzekającego  Nr  SO-0955/1/12/Ln/2018  w  sprawie  wyrażenia  opinii  o
wniosku  Komisji  Rewizyjnej  Rady  Miejskiej  w  Bojanowie  w  sprawie  absolutorium  dla
Burmistrza Bojanowa z tytułu wykonania budżetu gminy za 2017 r. w poprzednim punkcie
porządku obrad, Pan Jarosław Bartkowiak zwrócił się z zapytaniem, czy Państwo radni mają
pytania.
Pytań  nie  było,  wobec  powyższego  Przewodniczący  Rady  zapoznał  wszystkich  z  treścią
projektu uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Bojanowa za 2017 rok.

Przewodniczący  Rady  stwierdził,  iż  na  15-osobowy  skład  Rady  w  sesji  uczestniczy  11
radnych, jest ona zatem władna obradować i podejmować prawomocne uchwały (nieobecni
radni: Klimasz Dariusz, Nadrowski Piotr, Świerzewska Wiesława, Wodecki Krzysztof).

Uchwałę  podjęto  10  głosami  „za”  przy  jednym głosie  „wstrzymującym się”  (Pan Maciej
Jagodziński).
Uchwała  Rady  Miejskiej  w  Bojanowie  z  dnia  25  maja  2018  roku  w sprawie  udzielenia
absolutorium Burmistrzowi Bojanowa za 2017 rok została podjęta bezwzględną większością
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głosów i stanowi załącznik nr 9 do protokołu.

Po podjęciu powyższej uchwały, Przewodniczący Rady wraz z delegacją Państwa radnych
wręczył Burmistrzowi Bojanowa Panu Maciejowi Dubielowi symboliczny bukiet kwiatów.
Pan Burmistrz podziękował Państwu radnym za udzielenie absolutorium. Następnie słowa
podziękowania zostały skierowane do Pani Skarbnik i Pana Mateusza Poprawskiego, który
przez  pół  roku  zastępował  Panią  Kubiak.  Pan  Burmistrz  podziękował  również  sołtysom,
kierownikom  referatów  i  jednostek  organizacyjnych,  dyrektorom  i  pracownikom
odpowiedzialnym za finanse oraz wszystkim osobom, które realizują zadania na rzecz gminy
Bojanowo.  

Następnie Pan Jarosław Bartkowiak ogłosił 5 minut przerwy. Posiedzenie sesji opuszcza Pan
Maciej Jagodziński i Pan Tomasz Wałkiewicz.

Po wznowieniu  obrad o  godz.  1115 grupa  „Biedronki”  z  Przedszkola  im.  Misia  Uszatka  
z  Bojanowa  zaprezentowała  krótkie  przedstawienie  z  okazji  zbliżającego  się  Dnia
Samorządowca. Po skończonym przedstawieniu dzieci wręczyły uczestnikom sesji wykonane
kwiatki. W dalszej kolejności głos zabrał Pan Burmistrz, który podziękował za piękny występ
i wręczył każdemu przedszkolakowi drobną słodkość.

Do pkt. 9.   Podjęcie uchwały w sprawie:  
a)      ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodkach  

wsparcia  i  mieszkaniach  chronionych,  udzielających  schronienia  osobom
tego pozbawionym, w tym osobom bezdomnym z terenu Gminy Bojanowo

Przystępując do niniejszego punktu porządku obrad, Przewodniczący Rady poinformował, że
projekt niniejszej uchwały został omówiony na posiedzeniu Komisji Stałych Rady Miejskiej 
w Bojanowie w dniu 22 maja 2018 roku.

W związku z brakiem pytań, przystąpiono do głosowania. Za podjęciem uchwały głosowało
dziewięciu radnych „za”.
Uchwała  Rady  Miejskiej  w  Bojanowie  z  dnia  25  maja  2018  roku  w  sprawie  ustalenia
szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia i mieszkaniach
chronionych,  udzielających  schronienia  osobom  tego  pozbawionym,  w  tym  osobom
bezdomnym z terenu Gminy Bojanowo stanowi załącznik nr 10. 

Do pkt. 9.   Podjęcie uchwały w sprawie:  
b)      podjęcia  inicjatywy  pn.  „Budżet  Obywatelski”  w  celu  przeprowadzenia  

konsultacji społecznych z mieszkańcami Gminy Bojanowo

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  w  Bojanowie  poinformował,  że  treść  przedmiotowej
uchwały była przedmiotem obrad Komisji Stałych Rady Miejskiej w Bojanowie.  

Głos zabrał Pan Burmistrz, który dodał, że w związku z wyższymi dochodami wykonanymi 
w 2017 roku, uzyskujemy kwotę 106.484 zł (0,3% wykonanych dochodów w 2017 roku).  
W  regulaminie  Budżetu  Obywatelskiego  zostanie  zapisane,  że  wysokość  budżetu
obywatelskiego ustala się w kwocie 90.000 zł brutto, minimalny szacunkowy koszt projektu 
w wysokości 10.000 zł, a maksymalny w wysokości 45.000 zł. 
Następnie  Pan  Maciej  Dubiel  poinformował,  że  na  ukończeniu  jest  realizacja  III  edycji
Budżetu Obywatelskiego i w dniu 30 maja br. o godz. 13:00 planowane jest otwarcie placu
zabaw „Stacyjkowo”, na które serdecznie zaprasza. 

Pytań i uwag nie było, w związku z powyższym Przewodniczący Rady zarządził głosowanie.
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Uchwałę podjęto jednogłośnie- dziewięcioma głosami „za”.
Uchwała Rady Miejskiej  w Bojanowie z dnia 25 maja 2018 roku w podjęcia inicjatywy  
pn. „Budżet Obywatelski” w celu przeprowadzenia konsultacji społecznych z mieszkańcami
Gminy Bojanowo stanowi załącznik nr 11 do protokołu.

Do pkt. 9.   Podjęcie uchwały w sprawie:  
c)      zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Bojanowo na lata 2018-  

2021

Przystępując do niniejszego punktu porządku obrad, Przewodniczący Rady poinformował, że
projekt niniejszej uchwały został omówiony na posiedzeniu Komisji Stałych Rady Miejskiej 
w Bojanowie w dniu 22 maja 2018 roku.

W związku z tym, że nie wniesiono żadnych zmian do niniejszego projektu, Przewodniczący
Rady zarządził głosowanie. Za podjęciem uchwały głosowało dziewięciu radnych „za”. 
Uchwała stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

Do pkt. 9.   Podjęcie uchwały w sprawie:  
d)      zmiany uchwały budżetowej na 2018     rok  

Podobnie  jak  w  poprzednim  punkcie  porządku  obrad,  Pan  Jarosław  Bartkowiak
poinformował,  że  projekt  niniejszej  uchwały  został  omówiony  na  posiedzeniu  Komisji
Stałych Rady w dniu 22 maja br.

Głos  zabrała  Pani  Patrycja  Kubiak,  która  poinformowała,  że  do  zmian,  które  zostały
omówione na posiedzeniu Komisji Stałych Rady wprowadzono dwie zmiany:

1) przeniesienie między paragrafami w funduszu sołeckim sołectwa Gołaszyn środków 
z przebudowy chodnika na równanie dróg śródpolnych w Gołaszynie,

2) przeniesienie  między  paragrafami  w  Planie  Finansowym  Szkoły  Podstawowej  
w Bojanowie. 

Powyższe zmiany nie wpływają na Wieloletnią Prognozę Finansową. 

Pytań nie było, wobec powyższego przystąpiono do głosowania. Za podjęciem uchwały Rady
Miejskiej w Bojanowie z dnia 25 maja 2018 roku w sprawie zmiany uchwały budżetowej na
2018 rok głosowało 9 radnych "za".
Uchwała stanowi załącznik nr 13 do protokołu.

Do pkt. 10.   Odpowiedzi na zapytania radnych  

Pytań nie było.

Do pkt. 11.   Wolne głosy i wnioski  

Głos w niniejszym punkcie zabrał Pan Zygmunt Maćkowiak, który poruszył kwestię placu
zabaw  w  Sowinach.  Radny  poinformował,  że  plac  zabaw  został  zamknięty  i  w  dniu
wczorajszym miał pytanie od mieszkańca niniejszej wioski, co będzie dalej z placem zabaw 
i kiedy będzie on otwarty?
Na  powyższe  Pan  Burmistrz  poinformował,  że  w  zeszłym  tygodniu  wizytował  Sowiny.
Następnie dodał, że naganną rzeczą jest,  żeby plac zabaw służył do spożywania alkoholu  
i  dewastowania.  W  zeszłym  roku  w  ramach  bieżących  przeglądów,  był  całkowicie
wyremontowany. Nie chce obwiniać mieszkańców Sowin, gdyż droga jest przejazdowa i nie
wnika,  kto plac  zabaw zdewastował.  W bieżącej  kadencji  place  zabaw były wyposażane,
doposażane i modernizowane. Budowane są nowe. Jeżeli zostaną wygospodarowane środki
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finansowe, postaramy się plac zabaw odtworzyć.  
Następnie  Pan  Maćkowiak  zwrócił  się  z  zapytaniem,  czy  powyższy  plac  zabaw  został
zamknięty z powodu zużycia elementów czy zdewastowania? 
Ustosunkowując się do zapytania,  Pan Burmistrz wyjaśnił,  że powodem zamknięcia placu
zabaw było zużycie elementów i zdewastowanie. 
W dalszej  kolejności  Pani  Joanna  Nowacka  dodała,  że  plac  zabaw  został  zamknięty  ze
względu na zły stan techniczny i nie jest możliwe jego użytkowanie do czasu naprawy bądź
wstawienia  nowych  urządzeń.  Są  elementy  niebezpieczne  i  może  dziecko  zrobić  sobie
krzywdę. 
Kolejne pytanie Pana Zygmunta Maćkowiaka brzmiało: kiedy mieszkańcy Sowin mogą liczyć
na odbudowę placu zabaw, jaki jest przybliżony termin?
Na  powyższe  Pan  Maciej  Dubiel  wyjaśnił,  że  w  pierwszej  kolejności  musi  być  wydane
zlecenie zaprojektowania,  uzgodnienia  (ile  elementów) i  zamówienie.  Zostaną  poczynione
wszelkie starania, aby jak najszybciej plac zabaw odtworzyć. Następnie Pan Burmistrz dodał,
że nie chce deklarować żadnego terminu. Prośba, aby się przypominać czy to na komisjach,
czy na sesjach. 
Ustosunkowując się do wypowiedzi przedmówcy, Pan Maćkowiak zadeklarował, że będzie
się przypominał w powyższej kwestii. 

Następnie  głos  zabrał  Pan  Jan  Moryson,  który  powrócił  do  przekazanej  informacji  na
posiedzeniu  Komisji  Stałych  Rady-  tj.  informacji  o  wyłączeniu  z  przedmiotu  przetargu
budowy oświetlenia przy przebudowie drogi powiatowej Bojanowo- Sowiny na odcinku 600
metrów.  Zdaniem  radnego,  jeżeli  teraz  odstąpimy  od  powyższych  robót,  to  w  terminie
późniejszym będziemy musieli wykonać oświetlenie w 100%. Czy nie można byłoby włączyć
do inwestycji lamp solarnych?
Odpowiadając  Pan Burmistrz  wyjaśnił,  że  w planach niniejszej  inwestycji  było  zrobienie
oświetlenia i nawierzchni asfaltowej, uzyskując jednocześnie efekt możliwości parkowania na
całej długości cmentarza. Rynek  zamówień zweryfikował niniejszy przetarg. Najniższa oferta
zaproponowana przez firmę biorącą udział w przetargu wynosiła 676.000 zł.  Obustronnie  
z powiatem rawickim było zaplanowane po 250.000 zł dla każdej ze stron, co łącznie daje
kwotę  500.000  zł.  Wobec  powyższego  brakuje  176.000  zł.  Powiatowi  trudno  jest
wygospodarować oszczędności, my również nie mamy jeszcze oszczędności z przetargów.
Wspólnie z Panem Starostą została podjęta decyzja, że wyłączamy z przedmiotu przetargu-
jedną  z  droższych  części  przetargu,  tj.  oświetlenie.  Wychodzimy z  założenia,  że  dla  nas
najważniejszym  efektem  jest  uzyskanie  przejezdności  i  komfortu  jazdy  w  okresie  świąt
listopadowych.  Oświetlenie  jest  zaprojektowane,  do  tematu  będzie  można  powrócić.  Dla
powiatu również to była nowość, gdyż nigdy nie budowali  drogi z oświetleniem. Nie jest
powiedziane, że nie zrobimy tego wspólnie. Następnie Pan Burmistrz dodał, że oświetlenie w
Kawczu realizujemy my, jako gmina, gdyż nam zależy, aby droga była oświetlona. Może być
sytuacja, że będziemy budować oświetlenie: ale wówczas nie elektryczne, tylko solarne. 
Na  powyższe  Pan  Zygmunt  Maćkowiak  zapytał-  czyli  było  zaplanowane  oświetlenie
elektryczne?  Następnie  dodał,  że  jeżeli  w  terminie  późniejszym  będzie  realizowane
oświetlenie elektryczne, trzeba będzie naruszyć nawierzchnię drogi, aby położyć kable. 
Ustosunkowując się do pierwszej części pytania, Pan Burmistrz odpowiedział, że tak. Jeżeli
chodzi o drugą kwestię, to w projekcie linie elektryczne nie idą w pasie drogowym. Została
podjęta decyzja z Panem Starostą, że oświetlenie jest wyłączane, gdyż głównym efektem jest,
aby  droga  był  przejezdna.  Został  wyłączony jeden z  droższych  elementów przetargu,  ale
termin wykonania nie uległ zmianie.

Posiedzenie sesji opuszcza Pan Sebastian Miekisz i pan Tomasz Woźniczka. 

W dalszej kolejności Pan Maćkowiak przyznał rację Panu Burmistrzowi, realizujemy na tyle
inwestycję, na ile nas stać. Lampy zawsze można zamontować. 
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Następnie głos zabrał Pan Marek Kotlarczyk, który zwrócił  się z zapytaniem jak wygląda
kwestia oświetlenia koło Pałacu w Czechnowie?
Na powyższe Pan Burmistrz zwrócił się z prośbą do Pani Joanny Nowackiej, aby sprawdzić
do kogo należy powyższy teren. 
W związku z tym, że więcej wniosków, pytań nie było, Pan Maciej Dubiel poinformował, że
kolejne posiedzenie komisji  planowane jest  na 26 czerwca,  sesja- 29 czerwca i  będzie to
prawdopodobnie ostatnia sesja przed wakacjami. 

Do pkt. 12.   Zakończenie  

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej w Bojanowie
dziękując wszystkim za przybycie zakończył XLII sesję o godz. 1150.

Protokolant Przewodniczący Rady Miejskiej
Justyna Wolsztyniak Jarosław Bartkowiak
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